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[bookmark: N10A27]
Abstract



          
Aim To check if diffusion weighted imaging (DWI) might be helpful in proper recognition of celiac (CG) and cervicothoracic (CTG) sympathetic ganglia on the whole-body multimodal PSMA-ligand PET/MR imaging, in the view of their common misleading avidity on PET potentially suggestive of malignant lesions, including metastatic lymph nodes.



          
Methods The thickness and the level of diffusion restriction was assessed qualitatively and quantitatively in 406 sympathetic ganglia (189 CTG in 101 males and 217 CG in 116 males) on DWI maps (b-value 0 and 800 s/mm2) and apparent diffusion coefficient (ADC) maps (mean ADC) of the whole-body PET/MR 68Ga-PSMA-11 PET/MR. To form a reference group of a matching ganglia size, the smallest lymph node was chosen from each patient with metastases and underwent the same procedure.



          
Results Very low and low level of diffusion restriction was noted in the majority of sympathetic ganglia (81.0 % CTG, 67.3 % CG, and 73.6 % of all). In the majority (91.7 %) of metastatic lymph nodes the level of diffusion restriction was moderate to high.


The mean ADC values in sympathetic ganglia were statistically significantly higher in CTG, CG and all ganglia than in metastatic lymph nodes (p < 0.001; the effect size was large).



          
Conclusions Sympathetic celiac and cervicothoracic ganglia present very low and low level of diffusion restriction in visual DWI assessment, and significantly higher than metastatic lymph nodes mean ADC values in the majority of cases, which may serve as additional factors aiding differential diagnosis on multimodal PSMA-ligand PET/MR imaging.


Therefore, PSMA-ligand PET/MR appears potentially superior to PSMA-ligand PET/CT in proper identification of sympathetic ganglia.

      

[bookmark: N10A4F]
Zusammenfasung



          
Ziel Überprüfung des Wertes der Diffusionsbildgebung (DWI) bei der korrekten Identifizierung von zöliakalen (CG) und zervikothorakalen (CTG) sympathischen Ganglien in der multimodalen Ganzkörper-PSMA-Liganden-PET/MRT, angesichts ihres häufig irreführenden Uptakes im PET, was möglicherweise für bösartige Läsionen wie Lymphknotenmetastasen sprechen kann.



          
Methoden Die Dicke und der Grad der Diffusionsrestriktion wurde qualitativ und quantitativ in 406 sympathischen Ganglien (189 CTG bei 101 Männern und 217 CG bei 116 Männern) auf DWI-Maps (b-Wert 0 und 800s/mm2) und ADC (“apparent diffusion coefficient”)-Maps (mittlerer ADC) des Ganzkörper-PET/MR 68Ga-PSMA-11 PET/MR bewertet. Um eine Referenzgruppe mit übereinstimmender Gangliengröße zu bilden, wurde von jedem Patienten mit Metastasen der kleinste Lymphknoten ausgewählt und dem gleichen Verfahren unterzogen.



          
Ergebnisse Bei der Mehrheit der sympathischen Ganglien (81,0 % der CTG, 67,3 % der CG und 73,6 % von allen) wurde eine sehr geringe bzw. niedrige Diffusionsrestriktion festgestellt. Bei den meisten Lymphknotenmetastasen (91,7 %) war der Grad der Diffusionsrestriktion moderat bis hoch. Die mittleren ADC-Werte in den sympathischen Ganglien waren in CTG, in CG und in allen Ganglien statistisch signifikant höher als in den Lymphknotenmetastasen (p < 0.001; bei großer Effektstärke).



          
Schlussfolgerungen Sympathische zöliakale und zervikothorakale Ganglien zeigen in der visuellen DWI-Bewertung eine sehr niedrige bzw. niedrige Diffusionsrestriktion und in den meisten Fällen signifikant höhere mittlere ADC-Werte als Lymphknotenmetastasen und kann somit als zusätzliche Faktor bei der Differentialdiagnose in der multimodalen PSMA-Liganden-PET/MR-Bildgebung dienen. Daher scheint für eine korrekte Identifizierung von sympathischen Ganglien die PSMA-Liganden PET/MRT der PSMA-Liganden PET/CT potentiell überlegen zu sein.
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